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RO.0002.1.2018.BG                                                                                

Protokół Nr XXVII/18 

z XXVII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku, która odbyła się w sali obrad Urzędu Miasta  

i Gminy we Fromborku w dniu 8 marca 2018 roku.  

Sesję rozpoczęto o godz. 9.00, a zakończono o godz. 12.30 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji udział wzięło 12 radnych.  

Nieobecni to: Wojciech Gawłowski, Monika Rymkiewicz, Jadwiga Urbanowicz. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

• Pani Małgorzata Wrońska – Burmistrz Miasta i Gminy Frombork, 

• Pani Agnieszka Nawrot – Kopycińska – Sekretarz Miasta i Gminy Frombork, 

• Pani Beata Sobiło – Inspektor ds. rachunkowości  

• Pan Andrzej Szyszło – Kierownik Referatu Inwestycji, Zamówień Publicznych, Gospodarki 

Przestrzennej i Komunalnej i Ochrony Środowiska, 

• Pani Maria Łacko– Dyrektor Biblioteki Publicznej we Fromborku, 

• Pani Ewelina Ślepokura – Dyrektor Miejskiego - Gminnego Ośrodka Kultury we Fromborku, 

• Pan Marek Wróbel – Prezes Zarządu Wodociągi Fromborskie Sp. z o.o., 

• Pan Marcin Wróbel – Adwokat obsługujący Urząd Miasta i Gminy Frombork,  

• Sołtysi – lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu, 

• Mieszkańcy gminy Frombork. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska przywitała przybyłych  

na sesję Panią Małgorzatę Wrońską – Burmistrza Miasta i Gminy Frombork, Panią Sekretarz, radnych, 

sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych oraz mieszkańców gminy.  

Ad. pkt 1.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska otworzyła XXVII zwyczajną sesję 

Rady Miejskiej we Fromborku i stwierdziła, że obrady są prawomocne, gdyż na ogólną liczbę  

15 radnych, w sesji uczestniczy 12 radnych. 

Nieobecni to: Wojciech Gawłowski, Monika Rymkiewicz, Jadwiga Urbanowicz. 

Ad. pkt 2. 

Na sekretarza obrad zaproponowano radną Wiolettę Krukowską. 

Radna nie wyraziła zgody. 

Zaproponowano radnego Roberta Markun na sekretarza. 

Radny wyraził zgodę.    

Ww. propozycję poddano pod głosowanie. 

Za głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Sekretarzem obrad został radny Robert Markun.  
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Ad. pkt 3. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska zapytała czy ktoś chciałby wnieść 

zmiany do porządku obrad. Radna Wioletta Krukowska wniosła o wyłączenie z porządku obrad 

projektu uchwały dotyczącej podwyżki śmieci. Burmistrz Małgorzata Wrońska poprosiła o szansę 

przedstawienia argumentów do tego projektu, radni w głosowaniu i tak zdecydują czy podjąć uchwałę, 

niemniej niech projekt ten nie zostanie wyłączony. Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała wniosek  

o wyłączenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi pod głosowanie. 

 

Za głosowało 5 radnych. 

Przeciw głosowało 7 radnych. 

Wniosek nie został przyjęty. 

Przewodnicząca odczytała porządek obrad XXVII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku:                                                                                                                                                               

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wybór sekretarza obrad.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXVI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 28.12.2017 roku. 

5. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 28.12.2017 roku. 

6. Sprawozdanie z pracy Burmistrza. 

7. Interpelacje radnych do Burmistrza. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie na 2018 rok; 

b) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Braniewskiego w 2018 roku na realizację zadania pn. 

„Poprawa warunków komunikacyjnych w ciągu drogi powiatowej nr 1308N na odcinku Wielkie 

Wierzno - DW 505”; 

c) dopuszczenia zapłaty podatków i innych opłat stanowiących dochody budżetu Gminy Frombork,  

za pomocą innego instrumentu płatniczego, w tym instrumentu płatniczego, na którym 

przechowywany jest pieniądz elektroniczny; 

d) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

e) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie Miasta i Gminy Frombork w 2018 roku; 

f) wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania Planu Gospodarki Niskoemisyjnej  

dla Miasta i Gminy Frombork; 

g) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej  nieruchomości oznaczonej według 

ewidencji gruntów jako działka o numerze 141/1, obręb nr 4 miasta Fromborka przy ulicy Błotnej, 

dla której Sąd Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą 

o numerze EL1B/00030954/1; 

h) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą umowy dzierżawy na kolejny okres  

3 lat po zakończeniu obowiązywania umowy zawartej na okres do 3 lat; 

i) podziału Gminy Frombork na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych 

wybieranych w każdym okręgu wyborczym; 

j) podziału Gminy Frombork na stałe obwody głosowania; 

k) rozpatrzenia skargi z dnia 18 grudnia 2017 roku na działalność Burmistrza Miasta  

i Gminy Frombork w kwestii przyznania lokalu z zasobu gminy przekazanej według właściwości  

z Warmińsko – Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego w Olsztynie. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

10. Oświadczenia radnych i sprawy różne. 

11. Zakończenie obrad. 
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Przewodnicząca ww. porządek obrad poddała pod głosowanie. 

 

Za głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosował 1 radny. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Barbara Kędzierska oddała głos Burmistrz Małgorzacie Wrońskiej. 

Pani Burmistrz złożyła życzenia wszystkim sołtysom z okazji nadchodzącego Dnia Sołtysa. 

Podziękowała za współpracę, za działalność na rzecz każdego z sołectw. Wyraziła nadzieję, że dalej, 

tak jak do tej pory, sołectwa będą się rozwijały, ale i współpraca z urzędem będzie nadal szła  

w dobrym kierunku. 

 

Zarządzono przerwę, podczas której uświetniono Dzień Sołtysa występem artystycznym dzieci oraz 

poczęstunkiem. 

 

Po przerwie wznowiono obrady. Przewodnicząca Rady Miejskiej Barbara Kędzierska stwierdziła 

prawomocność obrad, gdyż na ogólną liczbę 15 radnych, w sesji uczestniczy 12 radnych. 

Nieobecni to: Wojciech Gawłowski, Monika Rymkiewicz, Jadwiga Urbanowicz. 

Ad. pkt 4  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

propozycję protokołu z XXVI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku, która odbyła się  

w dniu 28 grudnia 2017 roku. Radna Wioletta Krukowska zapytała czy protokół został poprawiony, 

pracownik Biura Rady potwierdził zmiany, poprawiony protokół został przesłany radnym oraz 

sołtysom do zapoznania przed sesją. 

Za głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

Protokół został przyjęty.  

 

Ad. pkt. 5 i 6  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poprosiła Panią Burmistrz 

Małgorzatę Wrońską o przedstawienie sprawozdania z realizacji uchwał podjętych na XXVI 

zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku, która odbyła się w dniu 28 grudnia 2017 roku. 

Burmistrz Małgorzata Wrońska przywitała radnych, sołtysów oraz przybyłych gości   

i kierowników, następnie przedstawiła sprawozdanie z pracy Burmistrza. Sprawozdanie to stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad. pkt 7.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poprosiła radnych o składanie 

interpelacji do Burmistrza. 

1. Radny Robert Markun zapytał o plany powstania oczyszczalni w sołectwach. Czy są prowadzone 

jakieś działania w tym kierunku? Czy dokumentacja nie przepadnie? 
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2. Radny Robert Markun zapytał o dofinansowanie do kosztów zdjęcia i utylizacji azbestu - co  

z azbestem, który został już zdjęty i leży na posesji, czy też w takich sytuacjach można skorzystać  

z dofinansowań? 

3. Radna Anna Żurowska zapytała czy są planowane jakieś prace związane z przygotowaniem plaży  

na sezon letni, zanim rozpocznie się realizacja inwestycji? 

Na salę obrad wszedł Pan Marcin Wróbel – adwokat obsługujący Miasto i Gminę Frombork. 

Radny Zbigniew Pietkiewicz zapytał skąd radna ma informacje o dokumentacji. Radna Żurowska 

odpowiedziała, że pytając o plażę miała na myśli ten sezon, a jeśli chodzi o inwestycje można zapytać 

w kolejnej interpelacji na jakim etapie się ona znajduje.  

Radny Zbigniew Pietkiewicz nawiązał do sprawozdania Pani Burmistrz w temacie przebudowy drogi 

wojewódzkiej 504, w którym Burmistrz dodała, iż Pieniężno nie wyraziło zgody na wkład finansowy 

w remont. Przeczytał maila otrzymanego z Zarządu Dróg Wojewódzkich, w którym podane było, iż 

Pieniężno wyraziło zgodę na współfinansowanie inwestycji. Przewodnicząca Barbara Kędzierska 

zapytała jakie jest pytanie do Pani Burmistrz. Radny powiedział, iż chciał tylko uzupełnić wypowiedź.  

Ad. pkt 8. 

Przed przystąpieniem do podjęcia pierwszej według porządku obrad uchwały w sprawie zmian  

w budżecie Burmistrz Małgorzata Wrońska wypowiedziała się na temat zarządzenia podpisanego 

przez Sekretarza Gminy, o którym rozmawiano na wspólnym posiedzeniu przedsesyjnym. Burmistrz 

przekazała, iż Sekretarz posiada stosowne upoważnienia do składania podpisu pod zarządzeniem, 

niemniej dla formalności zostało uchylone dane zarządzenie i wydane kolejne z podpisem Pani 

Burmistrz. Znajdują się one w Biuletynie Informacji Publicznej. 

a) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść Uchwały 

Nr XXVII/291/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 8 marca 2018 roku w sprawie zmian 

w budżecie na 2018 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVII/291/18. 

Za głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVII/291/18 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

b) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść Uchwały 

Nr XXVII/292/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 8 marca 2018 roku w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Braniewskiego w 2018 roku na realizację zadania 

pn. „Poprawa warunków komunikacyjnych w ciągu drogi powiatowej nr 1308N na odcinku 

Wielkie Wierzno - DW 505”; 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVII/292/18. 
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Za głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVII/292/18 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

c) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść Uchwały 

Nr XXVII/293/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 8 marca 2018 roku w sprawie 

dopuszczenia zapłaty podatków i innych opłat stanowiących dochody budżetu Gminy 

Frombork, za pomocą innego instrumentu płatniczego, w tym instrumentu płatniczego,  

na którym przechowywany jest pieniądz elektroniczny. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVII/293/18. 

Za głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVI/293/18 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

d) Przed przystąpieniem do głosowania nad projektem uchwały w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej 

opłaty i ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi głos zabrała Pani 

Burmistrz Małgorzata Wrońska. 

Przedstawiła i omówiła powody podwyżki, powiedziała, że w roku 2017 system, który według ustawy 

ma się sam finansować, nie zamknął się, a mamy miesiąc marzec 2018 roku, który pokazuje, że już 

jest deficyt powodujący dziurę budżetową, jeżeli Państwo nie podejmą podwyżki zrzucą to na barki 

gminy, a to oznacza, że będzie trzeba zdjąć pieniądze z inwestycji. Burmistrz mówiła o warunkach 

przetargu, które zostały ustalone według propozycji radnych, są to również koszty, na jakie składa się 

ta podwyżka. Radny Robert Markun powiedział, że nie jest przeciwko podwyżce, radni po prostu 

zauważyli, iż mogłyby być rozłożone inaczej koszty, że można by popracować nad tym projektem, tak 

aby bardziej zachęcić mieszkańców do segregacji. Zaproponował, aby inaczej rozłożyć opłaty  

za pojemniki 120 i 240 litrowe. Radna Magdalena Jakóbczyk, jako osoba, która zadeklarowała, iż nie 

segreguje odpadów, płaci uczciwie za odpady, które wyrzucają osoby zadeklarowane na segregacje. 

Burmistrz dodała, iż faktycznie mieszkańcy oszukują, bo większość osób deklaruje segregację,  

a każdy widzi jak to w mieście wygląda. Też nie podoba się jej ta podwyżka, ale co się stanie, gdy 

przestaną odbierać nam odpady albo nałożą kary na gminę. Kierownik Andrzej Szyszło, powiedział, 

że jeśli dla niesegregowanych znacznie podwyższy się opłaty to każdy zadeklaruje segregację, nie 

zmieniając swoich obyczajów. Dyskusja na temat rozwiązań sytuacji. Radny Robert Markun 

zauważył, że na komisji przedsesyjnej pracownik nie przedstawił wyjaśnień, tak jak dziś, nie mówił o 

wyliczeniach, które pokazują skąd ta podwyżka. Burmistrz powiedziała, że ostatnia podwyżka była 

podjęta w lipcu 2015 roku. Radny Jacek Gawłowski zapytał czy jest dużo osób niepłacących – są takie 

osoby, jednak nie zmienia to faktu, iż system musi się zamykać, a od 5 miesięcy sytuacja wygląda tak, 

iż powiększa się deficyt. Radna Wioletta Krukowska powiedziała, że pracownicy mogli wcześniej 

podejść z tym tematem na posiedzenia komisji, przedstawić problem, pomyśleć o rozwiązaniach. 

Rozmowa o mieszkańcach i ich deklaracjach. Kierownik Szyszło powiedział, że wcześniej nie można 



6 
 

było ustalać stawek, gdyż w skład kosztów wchodzi usługa wywożenia śmieci, a dopiero gdy 

wyłoniono wykonawcę można było dokonać kalkulacji. Nieodpowiedzialnie byłoby nie znając usługi, 

którą zamawiamy na trzy lata, ustalać stawki, a pierwsza możliwość pojawiła się właściwie teraz. 

Przewodnicząca Barbara Kędzierska zapytała czy jeszcze ktoś chciałby o coś zapytać, przedstawić 

jakiś pomysł. Brak pytań. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść Uchwały Nr 

XXVII/294/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 8 marca 2018  roku w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty i 

ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVII/294/18. 

Za głosowało 7 radnych. 

Przeciw głosowało 3 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVII/294/18 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

e) Przed przystąpieniem do głosowania nad uchwałą w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy 

Frombork w 2018 roku głos zabrała Burmistrz Małgorzata Wrońska.  

 

Przedstawiła program, jego zasady i zadania wynikające z ustawy. Omówiła koszty realizacji 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi za pomocą wykresu i sprawozdania, które stanowią 

załącznik nr 8 do protokołu. Rozmowa o zabezpieczeniu kwoty 47 100 zł w budżecie gminy na dany 

program. Radna Longina Woelky zaproponowała spotkanie z posłami, aby zmienić te wymagania, 

zmienić ustawę. Radna Hanna Żurowska zapytała czy są jakieś dofinansowania dla mniejszych gmin. 

Burmistrz dodała, iż program obligatoryjnie musi zostać ustalony do końca marca. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała nagłówek 

Uchwały Nr XXVII/295/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 8 marca 2018 roku w sprawie 

przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Miasta i Gminy Frombork w 2018 roku. 

 

Radny Jacek Gawłowski zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści uchwały w całości. Przewodnicząca 

Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała wniosek pod głosowanie. 

Za głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVII/295/18. 

Za głosowało 9 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 3 radnych. 
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Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVII/295/18 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

f) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała treść 

Uchwały Nr XXVII/296/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 8 marca 2018 roku w sprawie 

wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla 

Miasta i Gminy Frombork. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie Uchwałę 

Nr XXVII/296/18.  

Za głosowało 12 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVII/296/18 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

g) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała 

nagłówek Uchwały Nr XXVII/297/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 8 marca 2018 roku  

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej  nieruchomości oznaczonej według 

ewidencji gruntów jako działka o numerze 141/1, obręb nr 4 miasta Fromborka przy ulicy Błotnej, dla 

której Sąd Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą o numerze 

EL1B/00030954/1. 

Radny Jacek Gawłowski zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści uchwały w całości. Przewodnicząca 

Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała wniosek pod głosowanie. 

Za głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie Uchwałę 

Nr XXVII/297/18. 

Za głosowało 7 radnych.  

Przeciw głosowało 3 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVII/297/18 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

h) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska powiedziała,  

że został złożony wniosek podpisany przez radnych Wiolettę Krukowską, Zbigniewa Pietkiewicza  

i Roberta Markun o przeprowadzanie głosowania imiennego podczas podejmowania uchwały Rady 

Miejskiej we Fromborku. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała wniosek. 

Ww. dokument stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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Przed przystąpieniem do głosowania głos zabrał zainteresowany dzierżawca. Zapytał czy był 

jakiś powód osobnego podejmowania uchwały w temacie jego dzierżawy czy to zwykła formalność? 

Przedstawił swoją sytuację z dzierżawą, obawy wobec nieprzedłużenia umowy. Radni wyjaśnili skąd 

to wyłączenie, uspokoili dzierżawcę, Przewodnicząca dodała, iż na sesji nie ma innych uchwał  

na przedłużenie dzierżawy, akurat jest tylko ta jedna. Ktoś musiał wprowadzić Pana w błąd, 

niepotrzebnie stresował. Radny Zbigniew Pietkiewicz powiedział, że inaczej odebrał rozmowy  

na przedsesyjnym posiedzeniu. 

Radna Wioletta Krukowska opuściła salę obrad. 

Radny Zbigniew Pietkiewicz powiedział, że Pan Andrzej Szyszło wyciągnął protokół z roku 2013. 

Wyciągnął dawne historie, a liczy się teraźniejszy status i mówienie, że nie było żadnych 

problemów…Przewodnicząca Rady Miejskiej radna Barbara Kędzierska powiedziała, że nie było, 

wszyscy radni byli na tej komisji. Oddała głos kierownikowi Szyszło. Pan Andrzej Szyszło przeprosił 

dzierżawcę, że tak mogły być zinterpretowane słowa na posiedzeniu przedsesyjnym. Zrobił to, aby 

radni znowu nie mówili, iż urząd nie mówi całej prawdy. Żadnym zamysłem nie było robienie 

dzierżawcy pod górę, chciał całą sytuację przedstawić klarownie, aby potem radni nie mieli pretensji, 

że została podjęta uchwała, w której nie znali całego tła. Przykro mu, że ktoś usłużny tak przedstawił 

te informacje. Przewodnicząca Barbara Kędzierska zakończyła rozmowy i odczytała treść Uchwały Nr 

XXVII/298/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 8 marca 2018 roku w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą umowy dzierżawy na kolejny okres 3 lat po zakończeniu 

obowiązywania umowy zawartej na okres do 3 lat. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie imienne 

Uchwałę Nr XXVII/2298/18 – Sekretarz obrad Robert Markun odczytał z listy alfabetycznie imiona  

i nazwiska radnych oraz pytał czy radny jest ZA, PRZECIW, czy WSTRZYMUJE SIĘ  

od głosu. 

Radny Gawłowski Jacek – za 

Radny Gawłowski Wojciech – nieobecny 

Radna Jakóbczyk Magdalena – wstrzymuje się 

Radna Kędzierska Barbara – za 

Radna Krukowska Wioletta – za 

Radna Łukasik Małgorzata – za  

Radny Markun Robert – za 

Radny Pietkiewicz Zbigniew – za 

Radna Ros Agnieszka – za 

Radna Rymkiewicz Monika – nieobecna 

Radna Stankiewicz Agata – za 

Radna Strabel Dorota – za 

Radna Urbanowicz Jadwiga – nieobecna 

Radna Woelky Longina – za 

Radna Anna Żurowska – za 

Za głosowało 11 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Lista głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVII/298/18 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

i) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała nagłówek 

Uchwały Nr XXVII/299/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 8 marca 2018 roku w sprawie 

podziału Gminy Frombork na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych 

wybieranych w każdym okręgu wyborczym 

 

Radny Jacek Gawłowski zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści uchwały w całości. Przewodnicząca 

Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała wniosek pod głosowanie. 

Za głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVII/299/18. 

 

Za głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała Nr XXVII/299/18 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

 j) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała nagłówek 

Uchwały Nr XXVII/300/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 8 marca 2018 roku w sprawie 

podziału Gminy Frombork na stałe obwody głosowania. 

 

Radny Jacek Gawłowski zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści uchwały w całości. Przewodnicząca 

Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała wniosek pod głosowanie. 

Za głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVII/300/18. 

 

Za głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała Nr XXVII/300/18 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 



10 
 

 k) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść 

Uchwały Nr XXVII/301/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 8 marca 2018 roku w sprawie 

rozpatrzenia skargi z dnia 18 grudnia 2017 roku na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Frombork 

w kwestii przyznania lokalu z zasobu gminy przekazanej według właściwości z Warmińsko – 

Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego w Olsztynie. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVII/301/18. 

Za głosowało 6 radnych. 

Przeciw głosowało 2 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 4 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała Nr XXVII/301/18 stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska ogłosiła przerwę. Po przerwie 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska wznowiła obrady – stwierdziła,  

iż są one prawomocne, gdyż na ogólną liczbę 15 radnych, w sesji uczestniczy 10 radnych. 

Nieobecni to: Wojciech Gawłowski, Zbigniew Pietkiewicz, Monika Rymkiewicz, Agata Stankiewicz,  

Jadwiga Urbanowicz. 

 

Ad. pkt 9. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poprosiła Panią Burmistrz  

o odpowiedzi na interpelacje radnych. Burmistrz Małgorzata Wrońska po kolei odpowiadała na zadane 

pytania:  

1. Na pytanie radnego o oczyszczalnie odpowiedział kierownik Andrzej Szyszło, który 

przedstawił  jak zmieniały się programy dofinansowania na tę inwestycję oraz jak przez 

przesunięcia w urzędach marszałkowskich stawało się to niemożliwe do zrealizowania. 

Dokumentacje zostały przygotowane, jednak patrząc na kwoty jakimi dysponuje się  

w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, bo tam, na teraz, można szukać 

dofinansowania- perspektywa wykonania takich zbiorczych systemów jest słaba. 

Kierownik osobiście przekonuje Panią Burmistrz do przygotowania programu 

dofinansowania budowy indywidualnych oczyszczalni. 

Radna Magdalena Jakóbczyk opuściła salę obrad. 

Radny Robert Markun rozpoczął rozmowę na temat rozwiązań w Nowych Sadłukach. Kierownik wraz 

z Dyrektorem Zarządu Wodociągów Fromborskich Sp. z o.o. przedstawili ewentualne pomysły na ten 

teren wiejski. Radny mówił jak to wygląda w innych gminach, gmina Frombork miała być cała 

skanalizowana, więc może warto było by się przyjrzeć temu tematowi. 

2. Dofinansowanie do kosztów zdjęcia i utylizacji azbestu będzie również dotyczyło tych 

sytuacji, w których został już zdjęty azbest i leży na posesji. 

3. Burmistrz przed odpowiedzią na zapytanie radnej Anny Żurowskiej ustosunkowała się do 

zapytania radnego Zbigniewa Pietkiewicza w sprawie informacji o dokumentacji. 

Wynikało to ze sprawozdań Pani Burmistrz, ale i z budżetu, gdyż sami Państwo radni 
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przesuwali pieniądze z budżetu, właśnie na plażę. Oczywiście ten skraweczek będzie  

utrzymywany w czystości, przygotowany do sezonu, ale większych prac nie przewiduje 

się ze względu na inwestycję. 

Burmistrz ustosunkowała się również do wypowiedzi radnego w sprawie drogi nr 505.  

W swoim sprawozdaniu mówiła o wkładzie finansowym gminy Pieniężno. Burmistrz rozmawiała  

z burmistrzem Pieniężno, i owszem rezygnują z jakiś odszkodowań, ale nie dają wkładu własnego, 

rozmawiała z władzami powiatu i też odmówili dokładania do drogi, gdyż musieliby zrezygnować z 

remontu mostu na Baudzie. Burmistrz mówiła o braku możliwości dokładania 900 000 zł do remontu 

drogi wojewódzkiej, a jeszcze osobiście pytała kierownika Dróbkę czy gdyby gmina dołożyła te 

pieniądze to czy ruszył by remont drogi nr 505 i usłyszała odmowę.  

Sołtys Józef Korybski powiedział, że gdyby to był remont drogi nr 505 to gmina mogłaby się dołożyć, 

ale nie do drogi 504. Kierownik Andrzej Szyszło dodał, że na remont drogi 504 są pieniądze  

z funduszy z unii europejskiej i remont, i tak musi zostać zrealizowany. Zarząd Dróg Wojewódzkich 

chciałby od gmin otrzymać tzw. fundusz bezpieczeństwa na wypadek ewentualnych dodatkowych 

kosztów. Kierownik był na spotkaniu i usłyszał, że na 504 i tak nie dadzą pieniędzy, bo teraz wszystko 

idzie w inwestycje. Kierownik Szyszło życzyłby sobie mieć 900 000 zł na inwestycje drogowe  

w gminie. Burmistrz powiedziała, że myśli, iż radni podzielają zdanie i brak deklaracji 

dofinansowania ze strony gminy Frombork. 

Ad. pkt 10. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska zapytała czy ktoś chciałby złożyć 

jakieś oświadczenie, może ktoś ma jakiś wniosek. Radny Robert Markun poprosił o zgłoszenie  

do firmy Copernicus o wymianę pojemników na śmieci, które są dziurawe. Radna Anna Żurowska 

zapytała o skrzyneczkę na pomysły w przychodni- czy już jest? Burmistrz powiedziała, że to zostanie 

zrealizowane. Radna Agnieszka Ros powiedziała o programie Senior +, warto sprawdzić ten program, 

aby, na przykład, wykorzystać stary dworzec do jakieś dobrej inwestycji, mamy seniorki, które bardzo 

dobrze działają w gminie, radna podrzuca temat do sprawdzenia. Sołtys Biedkowa Barbara Kulynycz 

zapytała czy coś wiadomo na temat kaplicy w Biedkowie. Proboszcz wystawia nieruchomość  

na sprzedaż, a nie mamy żadnego budynku w gminie, który można by zamienić.  

Kolejny temat został poruszony przez mieszkańca gminy- dotyczył on awarii wodociągowej, która 

wydarzyła się w gminie. Zadał pytania o kosztach utrzymania strony internetowej, o ilości sprzedanej 

wody w gminie oraz o planie kryzysowym i dostarczaniu wody, a także o braku informacji o awarii. 

Na te pytania odpowiedział Dyrektor Zarządu Wodociągi Fromborskie Sp. z o.o. Marek Wróbel, który 

przyszedł na sesję, aby przedstawić radnym całą sytuację związaną z awarią. Dyrektor powiedział, że 

od piątku, od rana szukano awarii, została zlokalizowana po południu, zaczęto już przed 15.00 

walczyć z awarią, jednak do soboty rana nie udało się jej zlikwidować, w sobotę poproszono,  

ze względu na czas, o pomoc z Braniewa. Dyrektor zauważył, iż dany mieszkaniec był na miejscu, 

nawet o 1 w nocy, częstował herbatą pracujących przy temperaturze – 15, więc widział, jak cały czas 

pracownicy próbowali usunąć awarię. Ograniczono dopływy wody związane z próbami zwalczenia 

awarii, dostarczano wodę do mieszkańców, którym ograniczono owy dopływ. Po południu w niedzielę 

około godziny 14.00 udało się naprawić awarię. Dlaczego nie było informacji – nie można było 

przewidzieć jak sytuacja się wyklaruje, ani nawet kiedy uda się awarię usunąć, całe miasto wiedziało,  

że jest awaria, więc Dyrektor nie miał nawet o czym informować. Przekazał o stratach jakie 

spowodowała awaria. Dyrektor zauważył, że żaden z radnych nie przyszedł, aby zobaczyć tę awarię, 

dziękuje natomiast wszystkim tym mieszkańcom, którzy przychodzili na miejsce awarii, współczuli  
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i wspierali w pracy, nie było tam negatywnym zdań i uwag. Takie rzeczy  

się niestety zdarzają, nawet w największych miastach, jest zużycie materiału, przy awarii wyszły też 

niewłaściwe montaże wodociągowe z okresów ich zakładania. Mieszkaniec odniósł się do wypowiedzi 

Dyrektora. Uważał, że każdy fachowiec jest w stanie ocenić w jakim okresie zostanie awaria usunięta. 

Dyrektor nie zgodził się, co poparto głosami z sali obrad, gdyż przy takich awariach nie można 

oszacować czasu naprawy. Mieszkaniec powiedział, że należało uprzedzić mieszkańców, że awaria 

może potrwać kilka dni, bo ludzie nie wiedzieli, na co się przygotować. Wystarczyło przygotować na 

komputerze taką informację i rozwiesić po klatkach na osiedlu. Głos zabrała również Burmistrz 

Małgorzata Wrońska, która powiedziała, że łatwo oceniać sytuację, gdy się siedzi w ciepłym domu. 

Ostatnią rzeczą, o jakiej myśleli pracownicy, jak i Pan dyrektor, którzy przy takim mrozie przez całą 

noc walczyli z awarią, była myśl o informacji. Dodatkowo część mieszkań miała wodę bieżącą, do 

reszty były dostarczane baniaki wody. Dyrektor Wróbel dodał, iż o dbałości radnych o mienie gminy 

świadczy fakt, iż nikogo nie było na miejscu awarii. Sołtys Józef Korybski przerwał rozmowy, 

ponieważ musiał już opuścić posiedzenie. Podziękował za piękny występ dzieci z okazji Dnia Sołtysa, 

złożył najserdeczniejsze życzenia z okazji Dnia Kobiet. Dodał, że awaria została usunięta dzięki 

trudnej pracy tych, którzy przez całą noc pracowali i tym należy dziękować, a nie krytykować. 

Mieszkaniec Fromborka dodał, że absolutnie nie ma pretensji do osób, które tam pracowały, a do 

dyrektora za to, że nie było informacji o awarii. Wypowiedziała się Pani Ewelina Ślepokura – 

Dyrektor MGOK, dziękując Pani Burmistrz Małgorzacie Wrońskiej oraz Kierownikowi MGOPS Pani 

Janinie Jachimowicz za pomoc w organizacji ferii, złożyła podziękowania na ręce Pani Burmistrz. 

Dyrektor Zarządu Wodociągów Marek Wróbel wracając jeszcze do awarii przedstawił argumenty 

dlaczego tak się stało, dlaczego podjęto szybkie, być może bez informacji, działania, aby zapobiec 

większej katastrofie. Radny Robert Markun na zakończenie powiedział, że może ten przepływ 

informacji byłby jedynym minusem, ale najważniejsze to szukanie pozytywów, należy spojrzeć, że ci 

ludzie w takim mrozie podjęli działania, sam radny uczestniczył w działaniach ratowniczych, rozumie 

jak wygląda praca z wodą w mrozie, wszystko zamarza, ubrania są mokre, zamarzają, nie zdaje się 

sprawy z tego jakie to są ciężkie warunki. Po dłuższym okresie, gdyby od poniedziałku zaczęto prace, 

mogłyby być jeszcze większe szkody, załamał by się chodnik, czy powstała by wyrwa. Radny 

powiedział, że przy takich nagłych wypadkach człowiek nie myśli o bocznych tematach, najpierw 

myśli o najważniejszych rzeczach. Radny złożył też życzenia wszystkim Paniom, powiedział, że warto 

rozejść się w milszej atmosferze, zamiast drążyć temat. 

Ad. pkt 11. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska po wyczerpaniu porządku obrad 

zamknęła XXVII zwyczajną sesję Rady Miejskiej we Fromborku. 

Na tym protokół zakończono. 

Sekretarz obrad – radny Robert Markun. 

Protokołowała Bernadeta Gajewska. 

 

Obrady XXVII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku, która odbyła się w dniu 8 marca 2018 

roku zostały utrwalone na płycie CD - znajduje się ona w Biurze Rady. 

 


